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  Paragrafnr 1-34 Antal blad 51 

Sammanträde torsdagen den 22 februari 2018 kl. 17.16-20.15   
Rinkebyskolan, Rinkebystråket 53, Rinkeby 
 
Ledamöter 

 
Ersättare 

  

Elvir Kazinic (S), ordförande 

Benjamin Dousa (M), vice ordförande 

Kerstin Aggefors (S) 

Staffan Svärd (S) 

Galina Monsalves-Leal (S) §§ 8-34 

Martin Michel (MP) 

Ahmet Music (MP) §§ 8-34 

Niklas Thorén (M) 

Aleks Sakala (M) 

Tatjana Kovacic (M)  

Kerstin Thuvfesson (M)  

Mats Rydelius (M) §§ 8-34 

Asi Rebbati (L) §§ 8-34 

 

Estanislao Mboro (S) §§ 8-34 

Kyllikki Iroegbu (S) §§ 8-34 

Tomas Beer (MP) §§ 8-34 

Ahmed Sharaf Abdi (V) §§ 8-34 

Sinan Tayeb (M) §§ 8-34 

Joar Forsell (L) §§ 8-34 

Banar Sabet (C) §§ 8-34 

Sofia Tahko (KD) §§ 8-34 

 

 

  

Tjänstgörande ersättare 
Estanislao Mboro (S) för Galina Monsalves-Leal (S) §§ 1-7 och Tomas Beer 

(MP) för Ahmet Music (MP) §§ 1-7.   

 Tjänstgörande ersättare 
 

    

Tjänstemän  Tjänstemän 
Slutet sammanträde §§ 1-7: stadsdelsdirektör Ulla Thorslund, avdelningschef 

Ulrika Axelsson, biträdande enhetschef Ulrika Hammarén § 3, socialsekreterare 

Stina Söderberg § 3, enhetschef Patric Näsström § 4, nämndsekreterare Tove 

Nilsson.  

 

Öppet sammanträde §§ 8-34: stadsdelsdirektör Ulla Thorslund, administrativ 

chef Johan Hernman, ekonomichef Alex Baena, strateg Ingrid Friberg, 

avdelningschef Ulrika Axelsson, avdelningschef Susanne Tengberg,  

tf. avdelningschef Annika Björklund, tf. avdelningschef Aila Laukkonen,  

enhetschef Patric Näsström, nämndsekreterare Tove Nilsson.  

 

 Stadsdelsdirektör Olle Johnselius, Verner Stadthagen, Ulrica Axelsson, Gunilla 

Davidsson, Kerstin Alnervik, Susanne Tengberg 

Personalföreträdare  Personalföreträdare 
Öppet sammanträde §§ 8-34: Ritta Eddib, Kommunal, Ismahan Ayranci, 

Vision, Nadja Gürsoy, SACO  

 

 Annica Wahlter, SKTF, Riitta Eddib, Kommunal, Claes Palm, SACO, Anders 

Bengtsson, Lärarförbundet 

Utses att justera   Utses att justera  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) och vice ordföranden Benjamin Dousa (M).    

Dag för justering     
2018-02-28   

Sekreterare  Sekreterare 

   

Ordförande  Vice ordförande   Vice ordförande 
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   Paragrafnr      Antal blad  
Protokoll fört vid Rinkeby-Kista stadsdelsnämnds sammanträde 
torsdagen den 22 februari 2018 

Omedelbart justerade beslut 
  

Tid: Klockan 20:00  

 

Plats: Rinkebyskolan, Rinkebystråket 53, Rinkeby 
   
 

Närvarande: 

Se bilaga 1 

 

§§ 3, 4, 16, 17, 19, 20 

 

Justerat den 22 februari 2018  

 

 

 

Ordföranden Elvir Kazinic (S) 
 
 
 

Vice ordföranden Benjamin Dousa (M) 
  
 
 

 

 Sekreterare 
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§ 1  
Val av justerare och dag för justering 
 
Beslut 
Ordföranden Elvir Kazinic (S) och vice ordföranden Benjamin Dousa (M) 

fick i uppdrag att justera dagens protokoll. Justeringen äger rum onsdag 

28 februari 2018.  

 

 
§ 1a 
Ändring av föredragningslistan 
Nytt ärende om fyllnadsval till sociala delegationen tas upp som ärende 16a.  
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§ 2 
Anmälan av föregående protokoll 
 
Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.  

 

Ärendet 
Anmäldes att protokollet från stadsdelsnämndens sammanträde den  

25 januari 2018 justerats den 31 januari 2018.    
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§ 3 
Begränsning i umgänget enligt 14 § 2 st. 1 p. LVU 
 
Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 6.-050-2018 
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§ 4 
Yttrande över ansökan om adoption enligt 4 kap. 10 § 
föräldrabalken (FB) 
 
Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 6.-067-2018.  
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§ 5 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 1 st. 1 p. 
föräldrabalken (FB) 
 
Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 6.-043-2018.  
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§ 6 
Lex Sarah-information från enskild verksamhet enligt  
24 d § lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) 
Information gällande utredning om misstanke om missförhållande inom omsorg 

om personer med funktionsnedsättning 
 
Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 1.2.2.-604-2017.   
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§ 7 
Lex Sarah-information från enskild verksamhet enligt  
24 d § lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) 
Information gällande utredning om misstanke om missförhållande inom omsorg 

om personer med funktionsnedsättning 

 
Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 1.2.2.-010-2018.  

 

Ajournering 
Nämnden ajournerade sig från klockan 17.55 för allmänhetens frågestund. 

Sammanträdet återupptogs klockan 19.30.  
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§ 8 
Anmälan av sociala delegationens protokoll 
 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna. 
 
Ärendet 
Anmälan av sociala delegationens protokoll från den 31 januari, 7 februari,  

15 februari och 21 februari 2018.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

22 februari 2018 
 

Sida 11 

 

 

  

§ 9 
Förvaltningens och nämndens information och frågor 
 

Information från förvaltningen 

 Allmänhetens frågestund inleddes med information från Jobbtorg Unga 

Kista. Enhetschef Rebecka Hörberg och biträdande enhetschef Lotta 

Lindberg informerade om Jobbtorg Ungas projekt i Rinkeby som ska 

påbörjas under våren 2018.  

 Ulla Thorslund presenterade förvaltningens sportlovsaktiviteter.  

 Tolv nya servicebostäder för personer som omfattas av LSS har invigts 

på Rinkeby-terrassen. Bostäderna har bemanning dygnet runt. 

 Socialtjänstinspektörernas kvalitetsgranskning, Ungdomar med 

kriminellt beteende och missbruksproblem – tillämpning av LVU, som 

genomfördes i november 2017, kommer redovisas för nämnden i mars 

2018. Sociala delegationen kommer få en fördjupad genomgång längre 

fram. 

 Kommunstyrelsen har i ett avstämningsärende redovisat att 

stadsdelsnämnden får mer pengar till trygghetsarbete i årets budget. 

Trygghetsarbetet ska bland annat bedrivas i samverkan med Fryshuset. 

Investeringsmedel för trygghetsskapande åtgärder kommer bland annat 

användas för att anlägga två utegym på platser i stadsdelsområdet som 

idag upplevs som otrygga, ett i Rinkeby och ett i Akalla. I Saimaparken i 

Akalla ska en upplyst naturstig skapas. Nämnden får också pengar till ett 

hemlöshetsprojekt inom socialtjänsten, demokratipengar som bland annat 

ska användas till föreningsbidrag, medborgarkontor och medborgar-

värdar samt pengar till ett projekt för att främja barns läsande.  

 

Frågor från nämnden: 

 Tomas Beer (MP) frågade om Jobbtorg Ungas samverkan med 

Rinkebyskolan och Ungdomens Hus. Finns det risk för att Jobbtorgs 

närvaro på Ungdomens Hus på dagtid kan leda till att många äldre 

ungdomar kommer röra sig vid skolan och störa eleverna på skolan?  

 

Svar: Ulla Thorslund svarade att hon inte tror det kommer bli någon stor 

tillströmning av äldre ungdomar till Jobbtorgs verksamheter i 

Ungdomens Hus och att projektet inte kommer få någon märkbar 

påverkan på skolan och eleverna. Projektet ska redovisas för nämnden 

vid ett sammanträde senare i vår, när det kommit igång.  

 

 Aleks Skala (M) frågade hur förvaltningen följer upp rykten om 

oroligheter vid ungdomsgården Reactor i Husby. Det ryktas att det 

förekommer droghandel och annan kriminell verksamhet i 

ungdomsgårdens närhet. Vem ansvarar för området runt omkring 

ungdomsgården? Bilar står ofta parkerade i närheten, kanske kan bilarna 

kopplas till brottslighet som droghandel.  
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Svar: Ulla Thorslund svarade att det förekommit droghandel vid 

ungdomsgården och att verksamheten varit stängd under några dagar 

efter att detta uppdagats. Personalen på ungdomsgården och polisen har 

uppmärksammats på problemet. Förvaltningens personal ska inte ingripa 

mot pågående brottslighet, men de har ansvar för att avvisa personer som 

inte ska vara på ungdomsgården, äldre ungdomar som inte ingår i 

målgruppen. Förvaltningen ska ta reda på vem som ansvarar för området 

utanför och följa upp det inträffade.  
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§ 10 
Inkomna medborgarförslag 
 

Inga inkomna medborgarförslag fanns att anmäla.  
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§ 11 
Integrationsråd i Rinkeby-Kista  
Svar på medborgarförslag 

 
Beslut 
Medborgarförslaget besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet 
Ett medborgarförslag om att inrätta ett integrationsråd lämnades den 12 

september till stadsdelsförvaltningen. Förslagsställaren vill att stadsdelsnämnden 

inrättar ett integrationsråd. Rådet ska kunna hantera generella frågor som rör 

invandrare som grupp och inte som enskilda personer. Rådet ska ge invandrare 

möjlighet att genom sina valda representanter kommunicera med stadsdelens 

politiker. Rådet ska också kunna användas som remissinstans och referensorgan 

för att främja integrationen. Förvaltningen anser att de frågor som förslags-

ställaren lyfter är viktiga demokratifrågor. Det är dock viktigt att klargöra  att 

stadsdelsnämnden inte ansvarar för strategiska frågor kopplade till integration. 

Dessa hanteras istället centralt inom staden, av bland annat kommunstyrelsen 

(ytterstads- och demokratiutskottet) samt ansvariga facknämnder. Stockholms 

stad har 14 olika stadsdelsområden, och det är därför viktigt att det finns en 

samsyn och ett gemensamt arbetssätt kring integrationsfrågorna för att så 

effektivt som möjligt kunna hantera dessa. 

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 30 januari 2018.  

Dnr 1.2.4.-438-2017 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.     

 

Beslutsgång  
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.  
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§ 12 
Meningsfulla möten 
Svar på medborgarförslag 

 

Beslut 
Medborgarförslaget besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet  
Ett medborgarförslag om att skapa en mötesplats för ungdomar lämnades den 15 

november till stadsdelsförvaltningen. Förslaget är en mötesplats för ungdomar 

där dessa kan skapa egna nätverk och möta mentorer i sin egen ålder. 

Mentorerna ska motivera ungdomarna att lära sig sitt eget språk eller svenska. 

Mentorerna ska själva guidas av studievägledare som finns på mötesplatserna. 

Förslagsställarna menar att det är viktigt att personal från Jobbtorg och 

försörjningsstödsenheten finns på plats för att hjälpa ungdomarna att välja en 

annan väg än kriminalitet. Stadsdelsförvaltningen har inlett ett arbete för att nå 

de unga vuxna som varken arbetar eller studerar. Syftet är att de unga, med stöd 

av föräldrar och andra vuxna, ska få kunskap och tillgång till insatser för att 

kunna påbörja praktik, arbete eller studier. Stadsdelsförvaltningens arbete sker i 

samverkan med Jobbtorg Unga samt den nybildade föräldraföreningen i 

Rinkeby, Rinkeby föräldraråd, som sedan tidigare driver caféverksamhet i 

Ungdomens hus. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 30 januari 2018.  

Dnr 1.2.4.-550-2017.  

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.       

 

Beslutsgång  
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.  
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§ 13 
Krafttag mot klottret i Rinkeby-Kista  
Svar på Skrivelse av Benjamin Dousa m.fl. (M) 
 

Beslut 
Tjänsteutlåtandet utgör svar på skrivelsen. 

 

Ärendet  
Benjamin Dousa m.fl. (M) redovisar i en skrivelse ”Krafttag mot klottret i 

Rinkeby-Kista” att anmälningarna om klotter år 2017 ökat med 159 procent i 

Kista och med 50 procent i Rinkeby. I skrivelsen berörs stadens städgaranti som 

bl.a. innebär att klottersanering ska ske inom 24 timmar efter anmälan. Skri-

benterna anser att stadsdelen måste vidta åtgärder för att stävja klottrandet och 

för att effektivisera saneringen. Trafikkontoret ansvarar för klottersanering på 

stadens mark. När en anmälan om klotter kommer in till trafikkontoret är första 

åtgärden att identifiera ägaren till det nedklottrade föremålet, byggnaden etc. 

Om det är stadens egendom beställs klottersanering omedelbart. Här innefattas 

stadsdelsnämndens egendom. Företrädare för trafikkontoret uppger att stadens 

klottersanering normalt sker inom 24 timmar. Trafikkontoret uppger att antalet 

klotteranmälningar ökat i staden i stort. Huvudorsaken till ökningen bedöms 

vara att det blivit enklare att göra anmälan genom den så kallade Tyck till-

appen. Trafikkontoret utvecklar för närvarande metoder för att mäta förän-

dringar av omfattningen av klotter.  

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 8 februari 2018.  

Dnr 1.6.-641-2017.  

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.     

 

Beslutsgång  
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.  
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§ 14 
Socialbidrag för barn till föräldrar som fått avslag i asylprövning 
Svar på Skrivelse av Benjamin Dousa m.fl. (M) 
 
Beslut 
Tjänsteutlåtandet utgör svar på skrivelsen. 

 

Ärendet  
Kommunstyrelsen har fattat beslut om att barn vars föräldrar fått avslag i 

asylprövningen kan ges möjlighet till ekonomiskt bistånd. Utifrån detta önskar 

Benjamin Dousa m.fl. (M) svar på frågan: Hur kommer beslutet om ekonomiskt 

bistånd till dem som undanhåller sig utvisningsbeslut påverka stadsdelens 

budget för verksamhetsområdet Ekonomiskt bistånd och vilka kostnader 

beräknar förvaltningen att detta kommer innebära? Förvaltningens budget för 

ekonomiskt bistånd har inte påverkats utifrån beslutet om att barn vars föräldrar 

fått avslag i asylprövningen kan ges möjlighet till ekonomiskt bistånd. 

Förvaltningen kan idag inte förutse att det nya beslutet innebär några ökade 

kostnader.  

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 7 februari 2018.  

Dnr 1.6.-498-2017 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.     

 

Beslutsgång  
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.  
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§ 15  
Avveckling av del av Kista servicehus, Kista Torg 3 
 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens förslag om avveckling av del 

av Kista servicehus i enlighet med tjänsteutlåtandet samt rekommenderar 

kommunstyrelsens ekonomiutskott att godkänna beslutet. 

2. Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att säga upp 

servicehuslägenheterna på Kista Torg 3. 

 
Ärendet  
Förvaltningen föreslår att servicehuslägenheterna på Kista Torg 3 sägs upp och 

återlämnas till fastighetsägaren Micasa. Servicehuslägenheterna i Kista Torg 3 

står tomma sedan ett par år då servicehuset har komprimerats till ett hus, Kista 

Torg 5. Förvaltningens bedömning är att behovet av servicehusboende inom 

stadsdelsområdet och regionen kan tillgodoses även efter uppsägning av de 86 

lägenheterna på Kista Torg 3. Två gruppboenden med åtta lägenheter i varje för 

äldre personer med funktionsnedsättning, LSS, som finns inrymda i de två 

nedersta planen i huset berörs inte av uppsägningen. Förvaltningen anser att 

Kista Torg 3 skulle lämpa sig väl som seniorboende. Det är centralt beläget med 

tillgång till kommunikationer, köpcentra, vårdcentral, bibliotek och kyrka. 

Samtal har förts med fastighetsägaren Micasa som ansvarar för seniorboenden. 

Micasa utreder förutsättningarna för seniorboende och fattar beslut om detta. 

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 14 december 2017.  
Dnr 2.6.-624-2017 
 

Förslag till beslut  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.     

 

Ledamoten Asi Rebbati (L) lämnade ett förslag till beslut och föreslog att 

nämnden skulle besluta i enlighet med förslaget.  

 
Beslutsgång  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) ställde de båda förslagen mot varandra och fann 

att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag.  

 

Reservation 
Ledamoten Asi Rebbati (L) reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för 

eget förslag enligt följande:   

 

1. Att avslå förvaltningens förslag till beslut. 
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2. Att uppdra åt förvaltningen att utreda hur servicehuslägenheterna vid Kista 

Torg 3 åter kan fungera som servicehus. 

3. Att därutöver anföra följande. 

 

När man blir äldre i Stockholm ska man vara trygg med att man får flytta till ett 

bra och anpassat boende i tid. Det måste finnas alternativ för de äldre som inte 

vill eller kan bo kvar hemma, men som inte behöver ett vård- och 

omsorgsboende med heldygnsomsorg. 

 

Forskning visar att servicehus leder till ett friskare åldrande och att de boende 

kan bo kvar längre utan att behöva flytta till vård- och omsorgsboende. Därför 

vill Liberalerna bevara servicehusen och ge alla över 85 år som så vill, rätt att 

flytta dit. Därför motsätter vi oss också att servicehus läggs ner eller avvecklas. 

 

Förvaltningens förslag är att fastigheten återlämnas till Micasa för att driva ett 

seniorboende där. Seniorboende har en lägre servicenivå än servicehus eftersom 

det inte finns fast stationerad hemtjänstpersonal, sjuksköterska och annan 

personal. I avvaktan på utredningar av hälsoeffekterna av seniorboende vidhåller 

Liberalerna att servicehusen bör prioriteras. 

 

Enligt de senaste siffrorna var det 303 stockholmare som under 2017 ville 

komma till ett servicehus men fick avslag. Samtidigt fortsätter platser att läggas 

ner, av en majoritet som innan de kom till makten påstod sig vilja ”satsa på 

servicehusen”. Nerläggningen av äldreboendeplatser har varit särskilt märkbar 

på Järva. Andelen äldre i Rinkeby-Kista som får avslag på ansökan om 

servicehus ökar också. 

 

Förvaltningen menar att det finns en efterfrågan på seniorboende i lokalerna. Det 

är märkligt att man bedömer att det finns en efterfrågan på seniorboende, men 

att det är helt uteslutet att det skulle finnas en efterfrågan på servicehus. Vi 

menar att man i första hand bör utreda hur Kista Torg 3 åter kan fungera som 

servicehus. 

 

Till sist anser vi att utredningen, för att den ska ligga till grund för beslut, borde 

ha kommit med en analys av det aktivitetscenter som enligt beslut i 

kommunfullmäktige ska finnas vid varje seniorboende som Micasa driver. 

Några detaljer kring detta aktivitetscenter nämns inte, vilket gör att det är 

omöjligt att läsa ut dels var någonstans i lokalerna det ska ligga, och dels vad det 

skulle kosta och hur den kostnaden påverkar förvaltningens kalkyl. Liberalerna 

menar att det är viktigt att aktivitetscentren finns belägna inne i huskroppen på 

seniorboendena, eftersom det är en förutsättning för att så många av de boende 

som möjligt, även boende som har svårare att röra sig, ska delta i deras 

verksamhet. 

 



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

22 februari 2018 
 

Sida 20 

 

 

  

§ 16 
Intagningsstopp vid Akalla vård- och omsorgsboende 
 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden beslutar om intagningsstopp vid Akalla vård- och 

omsorgsboende från den 24 februari 2018. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet  
Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd beslutade den 26 oktober 2017 att avveckla 

Akalla vård- och omsorgsboende med början under sista kvartalet 2018 samt att 

intagningsstopp till boendet införs från 1 maj 2018. Stadsdelsförvaltningen 

föreslår nu att stadsdelsnämnden beslutar om omedelbart intagningsstopp till 

Akalla vård- och omsorgsboende. Anledningen till föreslaget intagningsstopp är 

att flera boende redan flyttat och flera förväntas flytta inom en snar framtid till 

andra äldreboenden. Mot bakgrund att beslut tidigare fattats om avveckling 

föreslår förvaltningen att intagningsstopp bör införas omgående. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 2 februari 2018.  

Dnr 7.-075-2018 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.  

 
Beslutsgång  
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.  
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§ 16a 
Fyllnadsval till sociala delegationen 
Extra ärende 

 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden godkänner att ärendet tas upp till behandling som extra 

ärende.  

2. Stadsdelsnämnden utser Kyllikki Iroegbu (S) till ersättare i sociala 

delegationen för 2018.  

3. Omedelbar justering.   

 

Ärendet 
Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd beslutade den 4 januari 2007 att inrätta ett 

utskott (social delegation) bestående av sju ledamöter och tre ersättare. Den  

19 februari 2018 entledigades Soma Amin (S) från sina uppdrag i stadsdels-

nämnden och därmed blev hennes plats som ersättare i sociala delegationen 

vakant. Socialdemokraterna nominerar Kyllikki Iroegbu (S), ersättare i 

stadsdelsnämnden, till ny ersättare i sociala delegationen.  

 

Ärendets beredning  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) anmälde extra ärende.  

 
Förslag till beslut  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle ta upp ärendet till 

behandling och utse Kyllikki Iroegbu (S) till ersättare i sociala delegationen för 

2018.  

 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med ordförandens förslag.  
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§ 17 
Ett Stockholm för alla. Program för tillgänglighet och delaktighet för 

personer med funktionsnedsättning 
Svar på remiss från kommunstyrelsen  
 
Beslut 
1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.  

2. Omedelbar justering.  

 

Ärendet  
Programmet är ett styrdokument för att skapa förutsättningar för personer med 

funktionsnedsättning att vara delaktiga i samhället. Det bygger på FN-

konventionen om rättigheter för personer med funktionsnedsättning, den 

nationella funktionshinderpolitiken och på stadens vision om ett Stockholm 

tillgängligt för alla. Programmet omfattar åtta olika fokusområden utformade för 

att nå målen i stadens budget. Dessa ska stadens nämnder och bolag arbeta med 

genom att tillämpa funktionshinderperspektivet som innehåller fyra delar ömse-

sidigt beroende av varandra. Förvaltningen välkomnar det nya programmet Ett 

Stockholm för alla – Program för tillgänglighet och delaktighet för personer 

med funktionsnedsättning 2018-2023. Programmet anger en tydlig riktning för 

arbetet med inkludering och tillgänglighet att innefatta alla stadens verksamhets-

områden. För genomförande av programmet kommer en aktiv kompetens-

satsning att krävas. Förvaltningen ser flera skäl till att detta behöver samordnas i 

staden.  

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 7 februari 2018.  

Dnr 1.5.1.-552-2017 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.  

 

Ledamoten Asi Rebbati (L) lade fram ett eget förslag till beslut och föreslog att 

nämnden skulle besluta i enlighet med förslaget.  

 
Beslutsgång  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) ställde de båda förslagen mot varandra och fann 

att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag.  

 

Reservation 
Ledamoten Asi Rebbati (L) reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för 

eget förslag enligt följande:   
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Att besvara remissen enligt följande. 

 

Alla stockholmare ska ha friheten att kunna forma sitt eget liv, utbilda sig, 

arbeta, delta i samhällslivet och leva i gemenskap med andra. 

 

På samma sätt som det nuvarande programmet för delaktighet för personer med 

funktionsnedsättning, som antogs under Alliansens tid vid majoritet, innehåller 

föreliggande förslag till program konkreta mål och indikatorer med en tydlig 

ansvarsfördelning. Vi ser dock att det finns områden som kan förbättras. 

 

Ett tillgängligt Stockholm där alla har möjlighet att delta kräver att alla stadens 

nämnder och bolag arbetar i samma riktning och tar sitt ansvar. Därför är det bra 

att programmet spänner över hela stadens verksamhet. Samtidigt kan inte de 

verksamheter förbises, som har till huvudsaklig uppgift att hjälpa och stödja 

personer med funktionsnedsättning. 

 

Vi ser exempelvis med stor oro på de rapporter som har nått oss om försämrad 

rätt till ledsagning som drabbar synskadade, och som inte har någon grund i 

politiska beslut utan i ändrad praxis på tjänstemannanivå. Detsamma gäller 

försämringar i rätten till kontaktperson. Staden kan inte med ena handen anta 

program som innehåller ambitiösa föresatser om rätten till en meningsfull fritid 

och att delta i samhällslivet, och med andra handen inskränka stockholmarnas 

möjligheter att göra just detta. 

 

Rätten att kunna bestämma över sitt liv förutsätter valfrihet. Personer med 

funktionsnedsättning kan behöva hjälp med behov som är mycket 

grundläggande och som har en avgörande roll för deras förmåga att klara sig i 

vardagen, och det är därför självklart att de så långt som möjligt måste kunna 

välja vem som ska ge dem denna hjälp. Det är därför synd att 

valfrihetsperspektivet saknas helt i förslaget till program. 

 

Personer med funktionsnedsättning ska inte bara kunna ha en anställning – de 

ska också kunna starta och driva företag. Det är viktigt att information och 

blanketter som krävs för att starta företag är tillgängliga. Det gäller även 

blanketter för att ansöka om föreningsbidrag, något som inte alltid är fallet idag. 

 

Något som är speciellt påtagligt för alla människor med någon form av 

funktionsnedsättning är att de problem som finns i samhället i stort ofta får än 

starkare negativ effekt. Bristen på bostäder är ett av vår tids största problem, och 

får vida konsekvenser för människor som har svårt att hitta bostad. För att hitta 

en långsiktig lösning måste staden aktivt arbeta för att bygga fler bostäder, i 

högre takt, och att med stadens bostadsbolag kontinuerligt testa nya metoder för 

att bygga billigare.  
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Staden ska kontinuerligt arbeta för att ha en mer inkluderande fysisk utformning. 

För att garantera detta behöver förankringsarbetet vid detaljplanerprocesser 

engagera fler redan vid ett tidigt stadie i planeringsprocessen och expertgrupper 

med expertis rörande funktionshinderfrågor måste ges möjlighet att vara 

delaktiga i stadens fysiska utveckling. 

 

Frågan om ett tillgängligt utbud av konst och kultur är större än bara en fråga om 

fysisk tillgänglighet till utställningslokalerna. Det handlar också om ett utbud av 

kulturella uttryck som är möjliga att ta del av även för besökare som har olika 

typer av funktionsnedsättningar. Exempel är permanenta multisensoriska 

verksamheter på stadens kulturinstitutioner. 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) lämnade ett särskilt uttalande: 

 

Alla stockholmare ska ha friheten att kunna forma sitt eget liv, utbilda sig, 

arbeta, delta i samhällslivet och leva i gemenskap med andra. 

 

På samma sätt som det nuvarande programmet för delaktighet för personer med 

funktionsnedsättning, som antogs under Alliansens tid vid majoritet, innehåller 

föreliggande förslag till program konkreta mål och indikatorer med en tydlig 

ansvarsfördelning. Vi ser dock att det finns områden som kan förbättras. 

 

Ett tillgängligt Stockholm där alla har möjlighet att delta kräver att alla stadens 

nämnder och bolag arbetar i samma riktning och tar sitt ansvar. Därför är det bra 

att programmet spänner över hela stadens verksamhet. Samtidigt kan inte de 

verksamheter förbises, som har till huvudsaklig uppgift att hjälpa och stödja 

personer med funktionsnedsättning. 

 

Vi ser exempelvis med stor oro på de rapporter som har nått oss om försämrad 

rätt till ledsagning som drabbar synskadade, och som inte har någon grund i 

politiska beslut utan i ändrad praxis på tjänstemannanivå. Detsamma gäller 

försämringar i rätten till kontaktperson. Staden kan inte med ena handen anta 

program som innehåller ambitiösa föresatser om rätten till en meningsfull fritid 

och att delta i samhällslivet, och med andra handen inskränka stockholmarnas 

möjligheter att göra just detta. 

 

Rätten att kunna bestämma över sitt liv förutsätter valfrihet. Personer med 

funktionsnedsättning kan behöva hjälp med behov som är mycket 

grundläggande och som har en avgörande roll för deras förmåga att klara sig i 

vardagen, och det är därför självklart att de så långt som möjligt måste kunna 

välja vem som ska ge dem denna hjälp. Det är därför synd att 

valfrihetsperspektivet saknas helt i förslaget till program. 
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Personer med funktionsnedsättning ska inte bara kunna ha en anställning – de 

ska också kunna starta och driva företag. Det är viktigt att information och 

blanketter som krävs för att starta företag är tillgängliga. Det gäller även 

blanketter för att ansöka om föreningsbidrag, något som inte alltid är fallet idag. 

 

Något som är speciellt påtagligt för alla människor med någon form av 

funktionsnedsättning är att de problem som finns i samhället i stort ofta får än 

starkare negativ effekt. Bristen på bostäder är ett av vår tids största problem, och 

får vida konsekvenser för människor som har svårt att hitta bostad. För att hitta 

en långsiktig lösning måste staden aktivt arbeta för att bygga fler bostäder, i 

högre takt, och att med stadens bostadsbolag kontinuerligt testa nya metoder för 

att bygga billigare.  

 

Staden ska kontinuerligt arbeta för att ha en mer inkluderande fysisk utformning. 

För att garantera detta behöver förankringsarbetet vid detaljplanerprocesser 

engagera fler redan vid ett tidigt stadie i planeringsprocessen och expertgrupper 

med expertis rörande funktionshinderfrågor måste ges möjlighet att vara 

delaktiga i stadens fysiska utveckling. 

 

Vi vill även lyfta att äldre med funktionsnedsättningar kräver en speciell 

kompetens hos berörd personal som ska säkerställas. Såsom programmet nu är 

utformat finns inte äldreperspektivet med i tillräckligt stor omfattning.  

  

Frågan om ett tillgängligt utbud av konst och kultur är större än bara en fråga om 

fysisk tillgänglighet till utställningslokalerna. Det handlar också om ett utbud av 

kulturella uttryck som är möjliga att ta del av även för besökare som har olika 

typer av funktionsnedsättningar.  

 

Ersättaryttrande 1 
Ersättaren Sofia Tahko (KD) anmälde att om hon hade tjänstgjort i nämnden 

hade hon ställt sig bakom moderaternas särskilda uttalande.  

 

Ersättaryttrande 2 
Ersättaren Banar Sabet (C) anmälde att om hon hade tjänstgjort i nämnden hade 

hon ställt sig bakom moderaternas särskilda uttalande.  
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§ 18 
Värna rätten till personlig assistans 
Svar på remiss från kommunstyrelsen  
 
Beslut 
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande 

 

Ärendet  
I den skrivelse som utgör underlag för remissen hänvisas till SVT Stockholms 

rapportering den 6 november 2017 om en dom i Högsta förvaltningsdomstolen 

(HFD) gällande personlig assistans. En person som behöver hjälp av personlig 

assistent för sina grundläggande behov kan också få assistansersättning för andra 

personliga behov. Enligt HFDs dom måste sådan hjälp vara kvalificerad för att 

utgöra grund för assistansersättning. Förvaltningen har under 2017 tagit emot en 

ökad mängd ansökningar som beviljats assistansersättning enligt Lagen om stöd 

och service till vissa funktionshindrade (LSS). Flertalet av dessa har tidigare haft 

assistansersättning från Försäkringskassan enligt socialförsäkringsbalken, eller 

är personer som tidigare bedömts omfattas av den lagstiftningen. Förvaltningen 

kan se behov av en översyn av vilka konsekvenser rätts- och myndighetspraxis 

sedan 1 januari 2015 har fått för personer med behov av personlig assistans. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 7 februari 2018.  

Dnr 1.5.1.-609-2017  

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.  

 

Ledamoten Asi Rebbati (L) lade fram ett eget förslag till beslut och föreslog att 

nämnden skulle besluta i enlighet med förslaget.  

 
Beslutsgång  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) ställde de båda förslagen mot varandra och fann 

att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag.  

 

Reservation 
Ledamoten Asi Rebbati (L) reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för 

eget förslag enligt följande:   

 

Att besvara remissen enligt följande. 

 

Vi vidhåller att staden måste agera och stå upp för de stockholmare som 

drabbats av regeringens politik och Försäkringskassans ändrade praxis. De 
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lagförslag som regeringen lagt mildrar den akuta situationen men utgör ingen 

varaktig förändring och avhjälper inte de problem som tillämpningen av LSS-

reformen burit på under en längre tid. 

 

Snarast kännetecknas regeringens senaste kursändring av en vilja att vältra över 

ett större ansvar på kommunerna i strid med intentionerna bakom LSS-reformen. 

I synnerhet därför borde det vara av intresse för staden att dels skaffa sig en bild 

av konsekvenserna och dels agera gentemot regeringen. Staten genom den 

socialdemokratiska regeringen svär sig fri från ansvar – kommunerna får försöka 

göra vad de kan, och om kommunernas insatser inte till fullo motsvarar 

brukarnas behov så är det de sistnämnda som får bära bördan. 

 

Sedan skrivelsen lades har regeringens utredare, helt i enlighet med de direktiv 

som ansvarigt statsråd Åsa Regnér (S) gett, tagit fram förslag på att minska 

kostnaderna genom att avskaffa insatsen personlig assistans för barn under 12 år. 

Detta skulle riskera att kraftigt försämra möjligheterna för barn med 

funktionsnedsättning att delta i samhällslivet och utöva idrott och kultur, bland 

mycket annat. Detta belyser vikten av att noga följa vilka konsekvenser 

regeringens politik får för stockholmarna och värna alla stockholmares rätt till 

ett bra och värdigt liv. 

 

Ersättaryttrande 2 
Ersättaren Banar Sabet (C) anmälde att om hon hade tjänstgjort i nämnden hade 

hon ställt sig bakom liberalernas förslag till beslut.  
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§ 19 
Motion om åtgärder för ett säkrare och tryggare Stockholm 
Svar på remiss från kommunstyrelsen  
 
Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande 

2. Omedelbar justering  

 

Ärendet  
Motionen innehåller 17 förslag för ökad trygghet och säkerhet. I 10 av förslagen 

nämns stadsdelsnämnderna bland ansvariga aktörer. Staden har beslutat om en 

satsning med ordningsvakter i mobila team. Ordningsvakterna sätts in när behov 

uppstår och behovet avgörs av stadens säkerhetsdirektör i samarbete med 

polisen. Kamerabevakning på utsatta platser kan enligt förvaltningens 

bedömning bidra till ökad trygghet. Förslag om en handlingsplan där trafik-

hinder placeras ut pågår redan. För att stödja unga vuxna att lämna en kriminell 

livsstil är arbetet med sociala insatsgrupper (SIG) fortsatt prioriterat. Stadsdels-

nämnden har antagit en lokal handlingsplan med aktiviteter mot våldsbejakande 

extremism. Förvaltningens fältassistenter arbetar förebyggande och uppsökande 

för att motverka missbruk, kriminalitet och annat antisocialt beteende. För att nå 

fler barn och ungdomar samarbetar förvaltningen med Fryshuset. Filialer till 

Maria ungdoms verksamhet kan vara ändamålsenligt. Den nollvision mot 

olagliga boplatser som föreslås gäller i princip redan. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 29 januari 2018.  

Dnr 1.5.1.-489-2017 
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.  

 

Vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) lade fram ett eget förslag till beslut 

och föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med det.  

 

Beslutsgång  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) ställde de båda förslagen mot varandra och fann 

att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag.  

 

Reservation 
Benjamin Dousa m.fl. (M) reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för 

eget förslag enligt följande:   

   
1. Motion av Anna König Jerlmyr m.fl. (M) om åtgärder för ett säkrare och 
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tryggare Stockholm för alla tillstyrks. 

2. Därutöver anförs följande. 

  

Medborgarna i Rinkeby-Kista upplever sig inte längre lika trygga som förr. 

Flera i närtid publicerade trygghetsmätningar för staden och regionen visar 

tydliga förändringar i hur den upplevda oron för brott och otryggheten ökar 

samt att det finns stora och svåra problem med brottsutsatta områden i hela 

kommunen. 

 

Trygghet och säkerhet är ett av våra viktigaste välfärdsuppdrag. Vi kommer 

aldrig att acceptera att människor i olika delar av Stockholms stad, men framför 

allt i vår stadsdel, får sin frihet begränsad och livskvalitet försämrad på grund av 

otrygghet och kriminalitet. Det är dags att stadsdelen och kommunen slutar vara 

passiva i säkerhets och trygghetsfrågorna. Vi vägrar att acceptera att människors 

frihet kringskärs av kriminalitet. Vi värnar om upprätthållande av 

samhällskontraktet och prioriterar insatser för en ökad trygghet med förslag om 

bland annat fler kommunala ordningsvakter, kameraövervakning och 

platssamverkan för ökad trygghet på otrygga platser. 

 

Vi har föreslagit en rad åtgärder som ska öka tryggheten för alla stockholmare 

samt göra det svårare att vara kriminell här. Tills fler poliser är på plats ska 

Stockholms stad arbeta med fler ordningsvakter för att öka säkerheten och 

tryggheten i stadsdelarna. Vi har vid flera tillfällen lagt förslag i 

stadsdelsnämnden om ordningsvakter och kameraövervakning. Det ska inrättas 

en stadsövergripande trygghetsjour dit lokala handlare och boende kan vända sig 

för att tillfälligt öka närvaron av ordningsvakter. Detta riktar sig framförallt till 

lokala centrum och handlare som inte har råd att egna säkerhetsvakter ur egen 

kassa. T.ex. vet vi att Salam Kurda, handlare i Husby, har slutat efter 32 år i 

stadsdelen som ett resultat av otryggheten. Mitt i Kista har även rapporterat om 

att Ica handlaren överväger att kasta in handuken. Som en del i det 

trygghetsskapande arbetet ska kommunstyrelsen verka för att regering utökar 

ordningsvakternas mandat och befogenheter så att de på sikt kan avlasta polisens 

arbete, verka brottsförebyggande, höja den upplevda tryggheten och stävja den 

eskalerande kriminaliteten. Stockholms stad ska även arbeta mer aktivt med 

kameraövervakning av särskilt utsatta platser. 

 

Trygghet ska råda i staden oavsett bostadsadress. Mycket av det som händer i 

Rinkeby-Kista hade aldrig accepterats på andra ställen. Otrygga miljöer och 

platser måste och ska fasas bort. Både den upplevda och den faktiska tryggheten 

hos stockholmarna ska öka. Det handlar om att ta tillbaka platsen till invånarna 

och investera långsiktigt. I dag finns det områden där en stor del av 

befolkningen undviker att gå ut kvällstid. Därför vill vi skapa mer levande 

platser med platssamverkan. Genom att på specifikt utpekade platser mäta den 

upplevda tryggheten dag som natt samt kartlägga vilka som rör sig vid platsen 

över dygnet skapas förutsättningar för att förbättra upplevelsen av platsen. 



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

22 februari 2018 
 

Sida 30 

 

 

  

Genom att offentlig och privat sektor samverkar skapas ett helhetsansvar för 

platsen som genom samfinansiering ger förutsättningar för aktiviteter och lokal 

utveckling. 

 

Vi vill arbeta för trygga, rena och väl upplysta stadsmiljöer. Säkerheten i 

Stockholms olika stadsdelar ska öka genom ett aktivt och systematiskt arbete, 

till exempel genom regelbundna trygghetsvandringar. En nära och strukturerad 

samverkan med olika föreningar som kan bidra med civilsamhällets krafter i 

arbetet är värdefullt, parallellt med insatser från rättsvårdande myndigheter som 

säkerställer efterlevnad av ordningslagen och stadens lokala 

ordningsföreskrifter. 

 

Förekomsten av olagliga boplatser vittnar om en djup social utsatthet, medför 

oacceptabla sanitära och omänskliga villkor och skapar otrygghet i stadsmiljön. 

Vi vill att en nollvision ska råda för olagliga boplatser, svensk lag och stadens 

ordningsföreskrifter ska gälla lika för alla. Staden måste arbeta målmedvetet 

med verksamma insatser för att förebygga etableringen av olagliga boplatser och 

stärka dialogen och samverkan med berörda aktörer. 

 

Bibliotek, skolgårdar, idrottsanläggningar och simhallar ska självfallet vara 

platser som är fredade från stök, otrygghet och våld. Men så är tyvärr inte alltid 

fallet. Därför vill vi satsa på trygghetsskapande åtgärder och insatser för 

kommunala platser och miljöer i staden.  

 

Alla stadsdelar i Stockholm ska ha en trygg och attraktiv stadsmiljö som 

uppmuntrar människor till vistelse. Är stadsmiljön nedsliten och skräpig och ger 

en otrivsam känsla ökar känslan av upplevd otrygghet. Kriminalitet och 

otrygghet ska motverkas genom åtgärder som fysiskt bygger in trygghet i 

stadsmiljön: promenadvägar, belysning, växtlighet, placering av konstruktioner 

eller gångstråk. 

 

Alla ska våga vara ute på kvällen i Stockholm. Mörka och otrygga platser ska 

lysas upp Moderaterna och Kristdemokraterna vill införa en satsning på 

belysning, inte bara av märkesbyggnader i centrala delar av staden utan belysa 

även tunnlar, platser och broar i satsningen Stockholm light night. 

 

Klotter, nedskräpning och skadegörelse förfular det offentliga rummet och 

skapar otrygghet i stadsmiljön varhelst det förekommer. Moderaterna och 

Kristdemokraterna kommer aldrig att kompromissa med att Stockholm ska vara 

klotterfritt och att det ska vara rent och städat på allmänna platser såsom gator, 

torg och parker. Nolltoleransen mot klotter ska återinföras och efterlevnaden av 

klotterförbudet ska prioriteras, framförallt ur ett trygghetsperspektiv. Stadens 

städgarantier, som innebär att städning, tömning av papperskorgar och 

klottersanering ska ske inom 24 timmar efter anmälan, ska förbättras. 
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Information om stadens städgaranti ska finnas tillgänglig i anslutning till publika 

platser som torg, parker och grönytor. 

Ersättaryttrande  
Ersättaren Sofia Tahko (KD) anmälde att om hon hade tjänstgjort i nämnden 

hade hon ställt sig bakom moderaternas förslag till beslut.  

Särskilt uttalande 
Ordföranden Elvir Kazinic (S), ledamoten Martin Michel (MP) och  

Ledamoten Niklas Thorén (V) anmälde ett gemensamt särskilt uttalande: 

 

Alla människor som bor och vistas i vår stad har rätt att känna sig trygga. 

Oavsett var man bor eller rör sig ska man känna en grundläggande trygghet. Så 

är det tyvärr inte idag. Stadens trygghetsmätning 2017 visar på en växande oro 

över att utsättas för våld och en minskad känsla av trygghet när man rör sig i 

staden. I stadens budget för 2018 görs stora satsningar för att öka tryggheten i 

staden.  

 

Vi välkomnar förvaltningens utlåtande över motionen om åtgärder för ett säkrare 

och tryggare Stockholm. Flera av de åtgärder som motionärerna föreslår är redan 

genomförda eller planerade i staden. Några av motionärernas förslag är svårare 

att förstå då de inte bygger på vetenskaplig evidens. Det gäller exempelvis 

förslaget att låta ordningsvakter överta polisens uppgifter.  

 

Vi vill specifikt nämna kameraövervakning som en tillfällig åtgärd för att öka 

den upplevda tryggheten i stadens offentliga rum. Ökad kameraövervakning är 

inte en långsiktig lösning för att komma till rätta med komplexa 

samhällsproblem. Staden har nyligen avsatt medel från trygghetsfonden om fem 

miljoner för investeringar för inköp av utrustning för ändamålet. Staden ska vara 

en aktiv samverkanspart med polisen och det är av största vikt att boende och 

aktörer i närområdet är delaktiga i frågor kring kamerabevakning. 

 

Vi anser att stadens fokus i trygghets- och säkerhetsfrågor alltid ska utgå från det 

förebyggande arbetet, något även polisen önskat för att de ska kunna få 

förutsättningar att göra sitt arbete. Hit hör att minska segregationen i skolan, 

stärka socialtjänstens preventiva arbete, stärka civilsamhället och ideella aktörer 

samt stärka förutsättningarna för kommunens anställda utföra sitt arbete för ökad 

trygghet. Därför satsas 20 miljoner extra på trygghetsinsatser i sju prioriterade 

stadsdelar, något som kommer att komma Rinkeby-Kista till del. Det innebär 

bland annat ett lönetillägg till personal som arbetar med trygghet i stadsdelen.  
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§ 20 
Motion om om ett stadsövergripande handlingsprogram för 
minskad nyrekrytering till brottslighet 
Svar på remiss från kommunstyrelsen  
 
Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande 

2. Omedelbar justering  

 

Ärendet  
I en motion som remitterats till Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd för yttrande 

föreslår Lotta Edholm m.fl. (L) att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i 

uppdrag att i samråd med polisen och civilsamhället ta fram ett program för 

stadens samlade arbete med ungdomar som riskerar att dras in i brottslighet. Det 

operativa arbetet i enlighet med programmet ska enligt förslaget bedrivas i nära 

samverkan med polisen. Förvaltningen delar motionärernas uppfattning att det är 

en viktig uppgift för staden att arbeta förebyggande för att förhindra att unga 

rekryteras till kriminell verksamhet. I det lokala utvecklingsprogrammet för 

Rinkeby-Kista stadsdelsområde utgör åtgärder för barn och unga ett av tre 

prioriterade områden. Det lokala förebyggande arbetet bedrivs i samverkan med 

polisen, civilsamhället och andra aktörer i olika former för att stödja ungdomar i 

utsatthet. För att främja polisens närvaro i stadsdelsområdet erbjuder förvalt-

ningen lokalpolisen möjlighet att utnyttja lokaler på medborgarkontoret i 

Rinkeby under våren 2018. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 8 februari 2018.  

Dnr 1.5.1.-442-2017 
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.  

 

Beslutsgång  
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.  
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§ 21 
Motion om att förbättra återvinning av elektronik 
 
Beslut 
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet  
Motionären föreslår att Stockholms stad snarast installerar säkra behållare för 

känslig elektronik på samtliga återvinningscentraler i Stockholm och på sikt 

tillhandahåller säkra behållare vid samtliga miljöstationer i staden. I motionen 

anges att tester pågår med en ny typ av behållare. Förvaltningen instämmer med 

motionären om att en säker hantering vid insamling av elektronik med känslig 

information, såsom mobil-telefoner och datorer, är angelägen. El-Kretsen har 

träffat avtal med alla kommuner i Sverige, även Stockholm, om att medborgar-

nas el-avfall kostnadsfritt kan lämnas på återvinningscentralerna. Därutöver 

erbjuder Stockholm Vatten och Avfall en mobil miljöstation som tar emot farligt 

avfall och småelektronik. Fyra gånger per år kör den runt enligt en bestämd 

turlista och stannar på flera platser, bland annat i Rinkeby, Kista, Husby och 

Akalla. De försök med säkra behållare som motionären nämner har ännu inte 

påbörjats. Enligt Avfall Sverige (kommunernas branschorganisation för 

avfallshantering) är försöken försenade, men planeras starta inom kort. De 

kommer därefter att utvärderas innan beslut om vidare användning fattas.    

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 2 februari 2018.  

Dnr 1.5.1.-594-2017 
 
Förslag till beslut  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.  

 

Beslutsgång  
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.  

Ersättaryttrande  
Ersättaren Sofia Tahko (KD) anmälde ett ersättaryttrande: 

 

Om jag hade haft rösträtt hade jag föreslagit nämnden att besluta enligt följande: 

 

- Att anta motionen 

- Att därutöver anföra: 

 

Förvaltningen instämmer med motionären Mikael Valier (KD) om att en säker 

hantering vid insamling av elektronik med känslig information, såsom 
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mobiltelefoner och datorer, är angelägen. Att lägga sin gamla elektroniska 

utrustning med minneskort i någon öppen behållare eller korg upplevs som 

otryggt och väldigt osäkert. Vem som helst kan i princip ta utrustningen och 

minneskorten kan på det sättet komma i fel händer. Det borde vara självklart att 

på ett tryggt och säkert sätt kunna lämna känslig elektronisk utrustning i en 

sluten behållare. 

 

Vi är medvetna om att försök pågår idag med testning av en ny behållartyp som 

tagits fram för det ändamålet samt att producentansvaret för detta vilar på El-

kretsen som har ett samarbetsavtal med Stockholms stad. Försöken är försenade 

och resultaten behöver därefter utvärderas. Resultatet är att det idag fortsatt är 

osäkert att lämna sin elektronikutrustning samt att det kommer att dröja innan 

det kan göras på ett säkert sätt. Vi anser därför att staden ska utöva 

påtryckningar på El-kretsen att snarast lösa problemet.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

22 februari 2018 
 

Sida 35 

 

 

  

§ 22 
Motion om mer kultur för äldre 
 
Beslut 
Tjänsteutlåtandet utgör svar på motionen. 

 

Ärendet  
Jonas Naddebo m.fl. (C) vill i en motion till kommunfullmäktige öka äldres 

tillgång till kultur genom ett närmare samarbete mellan det civila samhället och 

stadens äldreomsorg. Förvaltningen ställer sig positiv till en utökad samverkan 

med den civila kultursektorn och möjligheten för dem att få tillgång till 

lokalerna planeras i samband med att två aktivitetscentra öppnar under våren. En 

förutsättning är att krav på kvalitet, variation och lämplighet uppfylls. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 1 februari 2018.  

Dnr 1.5.1.-047-2018 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.  

 

Beslutsgång  
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.  
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§ 23 
Verksamhetsuppföljningar 2017 inom äldreomsorg egen regi och 
entreprenad 
Hemtjänst, servicehus, dagverksamhet vård- och omsorgsboenden 
 
Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till hand-

lingarna. 

 

Ärendet  
Alla verksamheter inom äldreomsorgen i Stockholms stad oavsett regiform ska 

följas upp årligen utifrån en stadsgemensam mall för respektive verksamhet. 

Resultaten av uppföljningarna ska rapporteras till äldreförvaltningen för 

sammanställning i en rapport till kommunfullmäktige. Syftet med uppfölj-

ningarna är att få kunskap om vilka styrkor, svagheter och förbättringsområden 

som finns. Uppföljningsrapporterna publiceras också på stadens hemsida. 

Uppföljningar av verksamheter där stadsdelsnämnden har huvudmannaskapet 

ska anmälas till nämnden. Förvaltningen anmäler för nämndens kännedom de 

verksamhetsuppföljningar som 2017 genomförts i egna och entreprenaddrivna 

verksamheter inom stadsdelsområdet. Utifrån de uppföljningar som genomförts, 

bedömer förvaltningen att samtliga verksamheter till övervägande delen är väl 

fungerande med god följsamhet gentemot lagar, föreskrifter, riktlinjer och avtal. 

Därmed finns förutsättningar för att bedriva en god och säker vård- och omsorg. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 16 januari 2018.  

Dnr 1.2.1.-019-2018 
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§ 24 
Barns delaktighet och rätt att komma till tals i handläggning av LSS-
insatser 
Rapport från funktionshinderinspektörernas granskning av Enskede-Årsta-

Vantör, Hägersten-Liljeholmen och Rinkeby-Kista stadsdelsnämnder 2017 
 
Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till hand-

lingarna. 

 

Ärendet  
I funktionshindersinspektörernas granskning Barns delaktighet och rätt att 

komma till tals i handläggning av LSS-insatser i Rinkeby-Kista hösten 2017, 

granskades 112 beslut om insats. Besluten avser insats enligt lagen om stöd och 

service för vissa funktionshindrade, LSS, för barn mellan 0-17 år. I 61 procent 

av ärendena framgår att handläggare har träffat barnet. Ett utvecklingsområde är 

dokumentation om orsak till att handläggaren inte träffat barnet eller tydligare 

dokumentation om att man träffat barnet men att inga uppgifter inhämtas. 

Orsaker kan t. ex. vara barnets avsaknad av förmåga att uttrycka sin åsikt, 

infektionskänslighet eller att barnet inte velat medverka. Funktionshinder-

inspektörernas granskningsresultat kommer att analyseras och utgöra underlag 

för fortsatt kvalitetsarbete.  

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 7 februari 2018.  

Dnr 1.2.5.-643-2017 
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§ 25 
Information om ej verkställda beslut 
 
Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till hand-

lingarna. 

 

Ärendet  
Enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd och service till vissa 

funktionshindrade (LSS) ska kommuner varje kvartal redovisa till Inspektionen 

för vård och omsorg (IVO) de beslut om bistånd eller insatser som inte har 

kunnat verkställas inom tre månader från datum för beslutet. Även de beslut som 

tidigare rapporterats som ej verkställda, men som därefter har verkställts, ska 

redovisas. Motsvarande redovisning överlämnas till stadens revisorer samt till 

äldrenämnden och socialnämnden, som rapporterar vidare till kommun- 

fullmäktige. Förvaltningen har för fjärde kvartalet 2017 rapporterat sammanlagt 

16 ej verkställda beslut, varav sex inom äldreomsorg, tre inom socialtjänst – 

vuxna och sju inom omsorg om personer med funktionsnedsättning.  

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 31 januari 2018.  

Dnr 1.2.1.-070-2017 
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§ 26 
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter     
 

Inkommen skrivelse 1 
Skrivelse om arrangemang i stadsdelsområdet under Fotbolls-VM för herrar 

sommaren 2018, skrivelse från Elvir Kazinic m.fl. (S), Martin Michel m.fl. 

(MP), Niklas Thorén m.fl. (V) 

 

Beslut 
Skrivelsen överlämnas till förvaltningen för beredning.   

 
Inkommen skrivelse 2 
Reactor måste bli en trygg ungdomsgård, skrivelse från Benjamin Dousa  

m.fl. (M) 

 

Beslut 
Skrivelsen överlämnas till förvaltningen för beredning.   
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§ 27 
Postlista   
 
Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna.   

 

Ärendet 
Anmälan av postlista från och med den 11 januari 2018 till och med den  

7 februari 2018.  
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§ 28 
Uppdragslista 
 

Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna.  

 

Ärendet 
Stadsdelsnämndens uppdragslista till förvaltningen från den 22 februari 2018. 
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§ 29 
Konferenser och utbildningar  
 
Inga inkomna inbjudningar fanns att anmäla.  
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§ 30 
Protokoll från pensionärsrådets sammanträde  
 
Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet 
Anmälan av protokoll från pensionärsrådets sammanträde den 17 januari 2018. 
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§ 31 
Protokoll från funktionshinderrådets sammanträde  
 
Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet 
Anmälan av protokoll från funktionshinderrådets sammanträde den  

17 januari 2018. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

22 februari 2018 
 

Sida 45 

 

 

  

 
§ 32 
Protokoll från rådet för trygghet i fastigheter och utemiljö 
 
Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet 
Anmälan av protokoll från rådet för trygghet i fastigheter och utemiljös 

sammanträde den 17 januari 2018. 
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§ 33 
Anmälan av delegationsbeslut     
 

Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna.  

 
Ärendet 

 

Datum Ärende  Beslut Delegat 

2018-02-08 Beslut enligt skollagen 8 kap. 9§ 

2017-07-01 – 2017-12-31 

Dnr: 2.3.1.-135-2018 

 Annika Björklund 

avdelningschef, förskola  

2018-02-08 Beslut enligt skollagen 8 kap. 9§ 

2018-01-01 – 2018-06-30 

Dnr: 2.3.1.-135-2018 

 Annika Björklund 

avdelningschef, förskola  

2017-12-01 Överenskommelse om 

upphörande av anställning 

Pnr: xxxxxx-xxxx 

Dnr: 2.3.1.-135-2018 

 Ulla Thorslund 

stadsdelsdirektör  

2017-12-01 Överenskommelse om 

upphörande av anställning 

Pnr: xxxxxx-xxxx 

Dnr: 2.3.1.-135-2018 

 Ulla Thorslund 

stadsdelsdirektör  
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§ 34 
 

Inkomna rapporter, protokollsutdrag m.m.   
 

Skrivelser och rapporter med mera som är inkomna eller upprättade inom 

stadsdelsförvaltningen: 

 

1. Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltningen, förvaltningsgruppsprotokoll  

2018-02-15 

2. Förvaltningsrätten i Stockholm, dom 2018-01-29, dnr: 1.4.-091-2017 
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Bilaga 1 

Stadsdelsnämndens sammanträde den 22 februari 2018  

Närvaro vid omedelbart justerade beslut §§ 3, 4, 16, 16a, 17, 19, 20      

 

X = närvarande vid handläggningen av samtliga omedelbart justerade paragrafer.  

 Parti Namn Närvaro §§ Tjänstgörande 

ersättare 

Ordförande  S Elvir Kazinic       X  

Vice ordförande  M Benjamin Dousa       X  

     

Ledamöter S Kerstin Aggefors        X  

 S Staffan Svärd       X  

 S Galina Monsalves Leal §§ 16, 16a, 

17, 19, 20 

Estanisalo Mboro §§ 3, 4 

 MP Martin Michel       X  

 MP Ahmet Music  XXX   §§ 16, 16a, 

  20      17, 19, 20 

Tomas Beer §§ 3, 4 

 V Niklas Thorén          X  

 M Aleks Sakala         X  

 M Tatjana Kovacic        X  

 M Kerstin Thufvesson        X  

 M Mats Rydelius §§ 16, 16a, 

17, 19, 20 

 

 L Asi Rebbati §§ 16, 16a, 

17, 19, 20 

 

   

 

  

Ersättare S Estanislao Mboro §§ 16, 16a, 

17, 19, 20 

§§ 3, 4               

 S Vakant                            

 S Daniel Katebi       -                       

 S Kyllikki Iroegbu §§ 16, 16a, 

17, 19, 20 

 

 MP Tomas Beer  §§ 16, 16a, 

17, 19, 20 

§§ 3, 4  

 MP Lara Siadat        -  

 V Ahmed Sharaf Abdi §§ 16, 16a, 

17, 19, 20 

 

 M Basit Choudhury        -                       

 M Jean-Robert Nino        -                    

 M Sinan Tayeb §§ 16, 16a, 

17, 19, 20 

 

 L Joar Forssell §§ 16, 16a,                    
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17, 19, 20 

 C Banar Sabet  §§ 16, 16a, 

17, 19, 20 

 

 KD Sofia Tahko §§ 16, 16a, 

17, 19, 20 

 

Tjänstemän     

Stadsdels-

direktör  

 Ulla Thorslund       X  

Kanslichef  Johan Hernman §§ 16, 16a, 

17, 19, 20 

 

Ekonomichef  Alex Baena §§ 16, 16a, 

17, 19, 20 

 

Avdelningschef  Ulrika Axelsson       X  

Avdelningschef  Susanne Tengberg §§ 16, 16a, 

17, 19, 20 

 

tf Avdelningschef  Annika Björklund §§ 16, 16a, 

17, 19, 20 

 

tf Avdelningschef  Aila Laukkonen §§ 16, 16a, 

17, 19, 20 

 

Personalchef  Tiina Palmquist §§ 16, 16a, 

17, 19, 20 

 

Strateg  Ingrid Friberg §§ 16, 16a, 

17, 19, 20 

 

Enhetschef  Patric Näsström §§ 4, 16, 

16a, 17, 19, 

20 

 

Biträdande 

enhetschef 

 Ulrika Hammarén       § 3  

Socialsekreterare  Stina Söderberg      § 3  

Nämndsekr.   Tove Nilsson        X  

Adm.sekr.   Monica Holst  §§ 16, 16a, 

17, 19, 20 

 

     

Personal-

företrädare 

    

Kommunal  Riitta Eddib §§ 16, 16a, 

17, 19, 20    

 

Vision  Ismahan Ayranci  §§ 16, 16a, 

17, 19, 20 

 

SACO  Nadja Gürsoy §§ 16, 16a, 

17, 19, 20 

 

     

 

Bilaga 2 



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

22 februari 2018 
 

Sida 50 

 

 

  

Stadsdelsnämndens sammanträde den 22 februari 2018  

 

Promemoria till § 3 

Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess.  
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Stadsdelsnämndens sammanträde den 22 februari 2018  

 

Promemoria till § 4 

Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och protokollsutdraget 

publiceras inte på grund av sekretess.  

 

 

 


